
P R O T O K Ó Ł NR XVII/2025 

z sesji Rady Powiatu Rawskiego odbytej w dniu 19 marca 2025 roku  

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Rawie Mazowieckiej 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Rawskiego Pan Zbigniew Sienkiewicz o godz. 09:09 otworzył 

XVII sesję Rady Powiatu Rawskiego witając radnych i zaproszonych gości. 

 

Ad. 1 Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Powiatu Rawskiego – Pan Zbigniew Sienkiewicz poinformował, że w posiedze-

niu uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie wiążących decyzji. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Tomasz Goraj złożył wniosek formalny o przesunięcie punktu Sprawy różne na początek sesji, 

po punkcie pierwszym, w celu poruszenia tematu gazety „Rawianka”. Pan Tomasz Góraj zwrócił się  

z prośbą o potwierdzenie czy na sali znajduje się redaktor naczelny Pan Robert Błażejewski – radny 

zwrócił się z wnioskiem o zaproszenie tej osoby w piśmie z dnia 17 marca 2025 r. (data wpływu do 

urzędu: 19 marca 2025 r.). 

Przewodniczący odpowiedział, iż sesje Rady Powiatu Rawskiego są otwarte i każdy zainteresowany ma 

prawo w nich uczestniczyć. Pan Sienkiewicz poinformował, iż w jego ocenie nie ma potrzeby zaprasza-

nia przedstawicieli wszystkich mediów. 

Starosta Rawski – Pan Adrian Galach w imieniu Zarządu Powiatu Rawskiego zgłosił wniosek formalny 

o wprowadzenie do porządku obrad punktu pn. Informacja w sprawie windykacji należności powiatu  

i skarbu państwa przez Starostwo Powiatowe w Rawie Mazowieckiej. 

Radny Jarosław Uchman zadał pytanie, w którym punkcie porządku obrad proponuje się wprowadzenie 

punktu zgłoszonego przez Starostę. 

Przewodniczący wskazał, że będzie to punkt przed Sprawami różnymi. Pan Sienkiewicz poinformował, 

że głosowanie nad zgłoszonymi wnioskami odbędzie się w kolejności ich zgłoszenia. 

Wniosek radnego Tomasza Góraja został odrzucony w głosowaniu poprzez podniesienie ręki: 9 głosami 

przeciw i 7 głosami za, brak głosów wstrzymujących się. 

Wniosek Starosty został przyjęty w głosowaniu poprzez podniesienie ręki: 9 głosami za, 1 głosem prze-

ciw i 6 głosami wstrzymującymi się. 

 

Przewodniczący ogłosił przerwę w związku z pojawieniem się problemów technicznych związanych 

z transmisją obrad. 

Obrady Rady Powiatu Rawskiego zostały wznowione o godz. 09:19. 

 

Następnie przystąpiono do realizacji rozszerzonego porządku obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu roku 2025. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Rawskiego na 

lata 2025-2039. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Powiatu 

Rawskiego w Związku Powiatów Województwa Łódzkiego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne obciążenie nieruchomości stano-

wiącej własność Powiatu Rawskiego służebnością przesyłu. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Powiatu Rawskiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych w zakresie 

Budżetu Obywatelskiego Powiatu Rawskiego w roku 2025. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań związanych z rehabilitacją zawodową i społeczną 

osób niepełnosprawnych oraz wysokości środków finansowych otrzymanych z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań 

w 2025 r. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie środków Państwowego Fun-

duszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na niezbędną wymianę zużytego wyposażenia 

warsztatu terapii zajęciowej lub jego dodatkowe wyposażenie. 

10. Informacja o sytuacji na lokalnym rynku pracy w powiecie rawskim i działaniach podejmowa-

nych przez Powiatowy Urząd Pracy w 2024 r. 

11. Informacja Starosty Rawskiego z wykonania uchwał rady. 

12. Informacja w sprawie windykacji należności powiatu i skarbu państwa przez Starostwo Powia-

towe w Rawie Mazowieckiej. 

13. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu roku 2025. 

Skarbnik Powiatu – Pan Arkadiusz Gajewski dokonał omówienia projektu uchwały, który został zaktu-

alizowany w dniu poprzednim (18 marca 2025 r.) ze względu na podpisane Rozporządzenie Ministra 

Edukacji z dnia 18 marca 2025 r. zmieniające rozporządzenie w sprawie wysokości minimalnych stawek 

wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, ogólnych warunków przyznawania dodatków do wynagro-

dzenia zasadniczego oraz wynagradzania za pracę w dniu wolnym od pracy. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Rawskiego – Pani Bożena Cichowicz przedstawiła pozytywną opi-

nię połączonych Komisji. 

Rada Powiatu Rawskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII/81/2025 w sprawie zmian budżetu 

roku 2025. 

Projekt uchwały, uchwała oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego proto-

kołu. 

 

Ad. 3 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Rawskiego na 

lata 2025-2039. 

Skarbnik Powiatu – Pan Arkadiusz Gajewski poinformował, że zmiany Wieloletniej Prognozy Finan-

sowej są konsekwencją podjętych zmian w budżecie powiatu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Rawskiego – Pani Bożena Cichowicz przedstawiła pozytywną opi-

nię połączonych Komisji. 

Rada Powiatu Rawskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII/82/2025 w sprawie zmiany Wielolet-

niej Prognozy Finansowej Powiatu Rawskiego na lata 2025-2039. 

Projekt uchwały, uchwała oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego proto-

kołu. 

 

Ad. 4 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Powiatu 

Rawskiego w Związku Powiatów Województwa Łódzkiego. 

Dyrektor Wydziału Geodezji, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami – Pani Milena Cupriak doko-

nała omówienia projektu uchwały, w którym w związku ze zmianami personalnymi w miejsce Pani 

Teresy Sas wyznacza się Panią Milenę Cupriak. 

 

Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa, Geodezji i Gospodarki Terenami 

– Pani Bożena Cichowicz przedstawiła pozytywną opinię Komisji. 

Rada Powiatu Rawskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII/83/2025 w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Powiatu Rawskiego w Związku Powiatów Województwa Łódz-

kiego 

Projekt uchwały, uchwała oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego proto-

kołu. 

  

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne obciążenie nieruchomości stano-

wiącej własność Powiatu Rawskiego służebnością przesyłu. 
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Dyrektor Wydziału Geodezji, Katastru i Gospodarki Nieruchomościami – Pani Milena Cupriak doko-

nała omówienia projektu uchwały. Zgodnie ze wstępną umową zawartą w dniu 11 kwietnia 2024 r. 

pomiędzy Powiatem Rawskim reprezentowanym przez Zarząd Powiatu Rawskiego a przedsiębiorstwem 

RAWiK, po wybudowaniu sieci wodociągowej i dokonanym odbiorze technicznym należy ustanowić 

nieodpłatną służebność przesyłu na działkach nr 307/11 i 308/5 na rzecz przedsiębiorstwa RAWiK ce-

lem eksploatacji oraz konserwacji urządzeń infrastruktury wodociągowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa, Geodezji i Gospodarki Terenami 

– Pani Bożena Cichowicz przedstawiła pozytywną opinię Komisji. 

Rada Powiatu Rawskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII/84/2025 w sprawie wyrażenia zgody 

na nieodpłatne obciążenie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Rawskiego służebnością prze-

syłu. 

Projekt uchwały, uchwała oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego proto-

kołu. 

 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Powiatu Rawskiego. 

Starszy Inspektor w Wydziale Organizacyjnym – Pani Katarzyna Gołota dokonała omówienia projektu 

uchwały. Młodzieżowa Rada Powiatu Rawskiego na swojej pierwszej sesji w dniu 17 marca 2025 r. 

podejmując Uchwałę Nr 4/2025 wskazała jako kandydata na opiekuna Panią Ewelinę Zawadzką – Kie-

rownika Biura Zarządu i Rady. Wybór opiekuna zgodnie z art. 3e ust. 14 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 

r. o samorządzie powiatowym należy do kompetencji Rady Powiatu Rawskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji – Pan Stanisław Skoneczny przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 

Rada Powiatu Rawskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII/85/2025 w sprawie wyboru opiekuna 

Młodzieżowej Rady Powiatu Rawskiego. 

Projekt uchwały, uchwała oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego proto-

kołu. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych w zakresie 

Budżetu Obywatelskiego Powiatu Rawskiego w roku 2025. 

Dyrektor Wydziału Organizacyjnego – Pan Tomasz Nowicki dokonał szczegółowego omówienia pro-

jektu uchwały, wskazując uzupełnienia dokonane względem uchwały podjętej w roku poprzednim. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej – Pan Jarosław Uchman przedstawił pozytywną 

opinię Komisji. 

Rada Powiatu Rawskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII/86/2025 w sprawie zasad i trybu prze-

prowadzania konsultacji społecznych w zakresie Budżetu Obywatelskiego Powiatu Rawskiego w roku 

2025. 

Projekt uchwały, uchwała oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego proto-

kołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań związanych z rehabilitacją zawodową i społeczną 

osób niepełnosprawnych oraz wysokości środków finansowych otrzymanych z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań w 2025 r. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie – Pani Halina Bartkowicz-Błażejewska dokonała 

omówienia projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej – Pan Jarosław Uchman przedstawił pozytywną 

opinię Komisji. 

Rada Powiatu Rawskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII/87/2025 w sprawie określenia zadań 

związanych z rehabilitacją zawodową i społeczną osób niepełnosprawnych oraz wysokości środków 

finansowych otrzymanych z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przezna-

czonych na realizację tych zadań w 2025 r. 
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Projekt uchwały, uchwała oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego proto-

kołu. 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na niezbędną wymianę zużytego wyposażenia warsztatu terapii 

zajęciowej lub jego dodatkowe wyposażenie. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie – Pani Halina Bartkowicz-Błażejewska dokonała 

omówienia projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej – Pan Jarosław Uchman przedstawił pozytywną 

opinię Komisji. 

Rada Powiatu Rawskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVII/88/2025 w sprawie wyrażenia zgody 

na wykorzystanie środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na nie-

zbędną wymianę zużytego wyposażenia warsztatu terapii zajęciowej lub jego dodatkowe wyposażenie. 

Projekt uchwały, uchwała oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego proto-

kołu. 

Przewodniczący ogłosił przerwę. 

Obrady Rady Powiatu Rawskiego zostały wznowione o godz. 10:24. 

Ad. 10 Informacja o sytuacji na lokalnym rynku pracy w powiecie rawskim i działaniach podejmowa-

nych przez Powiatowy Urząd Pracy w 2024 r. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Rawie Mazowieckiej – Pani Bożena Walczak dokonała omó-

wienia tematu na podstawie prezentacji multimedialnej wyszczególniając następujące dane: 

• 555 – liczba zarejestrowanych osób bezrobotnych – stan na miesiąc grudzień 2024 r. – najniższy 

stan bezrobocia od 1990 roku; 

• 2,9% - wskaźnik stopy bezrobocia na dzień 31 grudnia 2024 r. - niższa o 2,2% od wskaźnika 

w kraju (5,1%) oraz o 2,5% niższa od stopy bezrobocia dla województwa łódzkiego (5,4%). 

Powiat Rawski posiadał najniższy wskaźnik stopy bezrobocia w województwie łódzkim w roku 

2024. Najwyższą stopę bezrobocia posiadał Powiat Opoczyński – 8,6%; 

• 676 – najwyższa liczba zarejestrowanych osób bezrobotnych w roku 2024 – miesiąc luty; 

• 551 – najniższa liczba zarejestrowanych osób bezrobotnych w roku 2024 – miesiąc czerwiec 

(wpływ prac sezonowych); 

• w 2024 roku napływ osób bezrobotnych wyniósł 1 194, a wartość odpływu wyniosła 1 251 osób 

– spadek bezrobocia; 

• 290 – liczba osób bezrobotnych zarejestrowanych po raz pierwszy – 24,3%; 

• 904 – liczba osób bezrobotnych zarejestrowanych po raz kolejny – 75,7%; 

• główne przyczyny wyrejestrowania: 

o podjęcie pracy (672 osoby – 53,7%); 

o brak gotowości do podjęcia pracy (189 osób – 15,1%); 

o udział w aktywizacji osób bezrobotnych (347 osób – 27,7%); 

o inne, np. podjęcie nauki, nabycie praw emerytalnych i rentowych, dobrowolna 

rezygnacja ze statusu bezrobotnego (43 osoby – 3,4%); 

• 2400 – liczba wolnych miejsc pracy zgłoszonych przez pracodawców w 2024 r. (w tym 233 

miejsca subsydiowane, czyli realizowane w ramach: staży, prac interwencyjnych, robót 

publicznych; doposażenia stanowiska pracy; 

• żaden zakład pracy z terenu powiatu rawskiego nie zgłosił zamiaru przeprowadzenia zwolnienia 

grupowego w 2024 r.; 

• firmy na terenie powiatu rawskiego, które w 2024 r. zwiększały zatrudnienie to: 

o PRIVATE LABEL TISSUE Sp. z o.o. (produkcja papieru); 

o YANGTZE OPTICAL FIBRE AND CABLE (POLAND) Sp. z o.o. (produkcja 

światłowodów); 

o MGL Sp. z o.o. (technika magazynowa); 

o SIENKIEWICZ MAT-BUD Sp. z o.o. (produkcja elementów betonowych); 

o CDF Sp. z o.o. (produkcja mebli); 
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o VERTOGRAD JUICE Sp. z o.o. (branża spożywcza); 

• struktura bezrobocia w gminach – stan na dzień 31 grudnia 2025 r.: 

o Miasto Rawa Mazowiecka – 245 osób, 44,1%; 

o Gmina Rawa Mazowiecka – 99 osób, 17,8%; 

o Gmina i Miasto Biała Rawska – 117 osób, 21,1%; 

o Gmina Cielądz – 39 osób, 7,0%; 

o Gmina Regnów – 12 osób, 2,2%; 

o Gmina Sadkowice – 43 osoby, 7,8%; 

• struktura bezrobocia według wykształcenia: 

o zasadnicze zawodowe – 28,7%; 

o gimnazjalne i poniżej – 25,9%; 

o policealne i średnie zawodowe – 24,9%; 

o średnie ogólnokształcące – 10,8%; 

o wyższe – 9,7%; 

• struktura bezrobocia według wieku: 

o 35-44 lata – 26,0%; 

o 45-54 lata – 22,9%; 

o 25-34 lata – 19,6%; 

o 18-24 lata – 13,7%; 

o 55-59 lat – 9,2%; 

o 60-64 lata – 8,6%; 

• struktura bezrobocia według stażu pracy: 

o 1-5 lat – 25,0%; 

o do 1 roku – 19,5%; 

o 5-10 lat – 17,8%; 

o 10-20 lat – 17,5%; 

o bez stażu pracy – 12,2%; 

o 20-30 lat – 5,8%; 

o 30 lat i więcej – 2,2%. 

PUP w Rawie Mazowieckiej od wielu lat zajmuje się rejestracją wykonywania pracy przez 

cudzoziemców. W 2024 r. w związku z konfliktem zbrojnym w Ukrainie znacznie zmniejszyła się liczba 

wniosków – ogółem zarejestrowano 1 809 zezwoleń i oświadczeń na pracę dla cudzoziemców. 

W 2024 roku pozyskano środki następujące źródła finansowania: 

• Algorytm – 1 739 600 zł; 

• EFS Plus – 2 775 600 zł; 

• Rezerwa FP Wieś I – 177 600 zł; 

• Rezerwa FP Wieś II – 376 900 zł; 

• Rezerwa FP Niskie Kwalifikacje – 128 600 zł; 

• Rezerwa FO osoby do 30 r. ż. – 413 100 zł; 

• KFS – 250 300 zł; 

• Projekt pilotażowy – 394 900 zł. 

Przewodniczący, Starosta oraz radny Krzysztof Starczewski podziękowali za wygłoszoną prezentację 

oraz pogratulowali Pani Dyrektor oraz jej zespołowi wyników pracy. 

Radny Krzysztof Starczewski zadał pytanie, czy firma Hillwood zatrudnia już pracowników. Dodat-

kowo, Pan Starczewski zapytał, czy firma przewiduje zatrudnianie kobiet. Drugie pytanie radnego do-

tyczyło magazynów firmy Panattoni – czy zatrudnia pracowników z Rawy Mazowieckiej. 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że firma zajmująca się produkcją kabli światłowodowych zatrudnia obec-

nie 500 osób i planuje stworzyć 200 dodatkowych miejsc pracy. Odnośnie firmy Hillwood, Pani Woź-

niak poinformowała, że przedsiębiorstwo planuje w najbliższym czasie rozpocząć rekrutację. Pani Dy-

rektor oznajmiła, że do firm w sąsiadujących miejscowościach pracownicy dojeżdżają indywidualnie – 

nie ma potrzeby organizowania dojazdów zbiorowych ze względu na bliską odległość. 
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Radny Jarosław Uchman dołączył się do wcześniejszych gratulacji oraz poprosił Panią Dyrektor o po-

wtórzenie danych omawianych na posiedzeniu Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej, aby dotarły one 

do mieszkańców oglądających sesję. 

Pani Dyrektor przedstawiła następujące dane: 

• w roku 2024 limit na aktywne formy pozyskany przez PUP w Rawie Mazowieckiej wyniósł 

ponad 6,3 mln zł – środki umożliwiły na zaktywizowanie 580 osób (w tym 157 osób z Krajo-

wego Funduszu Szkoleniowego – pracodawcy i przedsiębiorcy); 

• PUP w Rawie Mazowieckiej dokłada wszelkich starań, aby wysokość dotacji na rozpoczęcie 

działalności gospodarczej była jak najwyższa, zachowując przy tym racjonalność wydatkowa-

nia środków publicznych – w roku 2024 r. kwota maksymalna określona dla wskazanej dotacji 

wynosiła 48 tys. zł, średnia wartość dotacji przyznawanych przez PUP w Rawie Mazowieckiej 

wyniosła 43 tys. zł; 

• PUP w Rawie Mazowieckiej jako jeden z pierwszych urzędów napisał projekt z przeznaczeniem 

dla cudzoziemców po wybuchu wojny na Ukrainie. 

Radny Stanisław Skoneczny w swojej wypowiedzi zarzucił radnemu Krzysztofowi Starczewskiemu, iż 

podczas pełnienia funkcji Wójta Gminy Rawa Mazowiecka nie dołożył wszelkich starań, aby firma 

Panattoni powstała na terenie Powiatu Rawskiego. 

Radny Krzysztof Starczewski odpowiedział, że przyczyną wybrania innej lokalizacji były działania ów-

czesnego Burmistrza Miasta Rawa Mazowiecka – Pana Dariusza Misztala, który przestrzegał mieszkań-

ców, że w związku z powstaniem firmy samochody ciężarowe przyczynią się do zniszczenia na-

wierzchni dróg. 

Radny Stanisław Skoneczny zasugerował, że jego zdaniem istniała możliwość utworzenia zjazdu do 

strefy przemysłowej tak, aby transport ciężki nie obejmował węzła miejskiego. 

Przewodniczący oznajmił, że w jego opinii nie powinno skupiać się na przeszłości. Natomiast, należy 

docenić, że w Powiecie Rawskim bezrobocie jest na niskim poziomie. 

Radny Krzysztof Starczewski odniósł się do wypowiedzi radnego Stanisława Skonecznego informując, 

iż jednym z warunków przebudowy Drogi Ekspresowej S8 była minimalna odległość od węzłów wy-

nosząca 5 km. Pan Starczewski przypomniał, że węzeł w miejscowości Julianów nie był pierwotnie 

uwzględniony w planie zagospodarowania przestrzennego. Kolejny węzeł znajduje się w miejscowości 

Podkonice (Powiat Tomaszowski), który był jednym z czynników wpływających na decyzję inwestora 

dot. wyboru lokalizacji. Dodatkowo, radny poinformował, że proponowany wówczas teren pod inwe-

stycję w znacznej części składał się z działek prywatnych właścicieli, a gmina dołożyła wszelkich starań, 

aby uzyskać zgody właścicieli na sprzedaż gruntów. Natomiast, teren w miejscowości Podkonice nale-

żał w znacznej części do tamtejszej gminy. 

Radny Tomasz Góraj w swojej wypowiedzi odniósł się do zaprezentowanych przez Panią Dyrektor tre-

ści oraz tekstu zamieszczonego na stronie głównej kwartalnika „Rawianka” (Nr 1/25 – „PSL zrujnował 

i szpital i powiat”) oznajmiając, iż jego zdaniem te dane nie współgrają z informacją zamieszczoną 

w kwartalniku. Pan Góraj poinformował, że firma Yangtze Optical Fibre and Cable (YOFC Poland) Sp. 

z o. o. zajmująca się produkcją kabli światłowodowych znajduje się na terenie inwestycyjnym powiatu, 

który został sprzedany firmie Kingspan, a następnie firmie YOFC – tę część wypowiedzi radny skiero-

wał do Wicestarosty, kończąc słowami, iż podejmowano działania w powiecie w ciągu ostatnich 25 lat. 

Radny Jarosław Uchman zadał Pani Dyrektor następujące pytania dot. lokalu, w którym mieści się PUP 

w Rawie Mazowieckiej: 

• jakie są koszty utrzymania budynku oraz ile wynosi czynsz? 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że  wysokość czynszu była wielokrotnie negocjowana, obecnie wynosi 

ok. 25 zł netto za m2 (Pani Bożena Woźniak poinformowała, że jest w stanie przygotować wykaz kosz-

tów, a podana przez nią kwota jest kwotą przybliżoną). Dodatkowo, w ramach podpisanej umowy koszty 

obejmują również ogrzewanie, wodę i śmieci. 

• czy budynek wymaga remontu oraz jaki jest jego stan techniczny? 



7 
 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że budynek jest stary – posiada stropy z trzciny i gliny. Budynek wymaga 

remontu, m.in. naprawy odpadającego tynku. Tego typu remonty i naprawy należą do obowiązków wła-

ścicieli – PUP w Rawie Mazowieckiej niejednokrotnie występował z pismami o wykonanie napraw. 

Właściciele poinformowali, iż naprawy rozpoczną się, gdy temperatura na zewnątrz wzrośnie. 

• do kogo należy budynek? 

Pani Dyrektor poinformowała, że budynek należy do Firmy Handlowo-Usługowej "ROLMASZ" Kry-

styna Klemba & Bożena Milczarek Sp. J. 

Ponad to, Pani Dyrektor poinformowała, iż jednym z najważniejszych czynników, które musi spełniać 

lokal Powiatowego Urzędu Pracy jest powierzchnia przeznaczona na archiwum – ponieważ urząd jest 

zobowiązany do przechowywania akt przez okres 50 lat. Kończąc swoją wypowiedź Pani Bożena Woź-

niak wystosowała prośbę do władz samorządowych o pomoc w zapewnieniu godnych warunków pracy 

dla pracowników PUP w Rawie Mazowieckiej. 

Radny Tomasz Góraj w odniesieniu do części wypowiedzi Pani Dyrektor dot. archiwum poinformował, 

iż podejmowano wile prób przeniesienia PUP w Rawie Mazowieckiej. Natomiast, przestrzeń i warunki 

dla archiwum zawsze stanowiły problem w tej kwestii. 

Ad. 11 Informacja Starosty Rawskiego z wykonania uchwał rady. 

Rada Powiatu Rawskiego siódmej kadencji na swojej XVI sesji w dniu 19 lutego br. podjęła Uchwałę 

Nr XVI/80/2025 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi skargi 

Wojewody Łódzkiego na Uchwałę Nr VI/44/2024 Rady Powiatu Rawskiego w Rawie Mazowieckiej 

z dnia 9 października 2024 r. w sprawie rozwiązania stosunku pracy z radnym powiatu rawskiego. 

Przedmiotowa  uchwała przedłożona została w trybie art. 78 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samo-

rządzie powiatowym (Dz. U. z 2024 r. poz. 107) Wojewodzie Łódzkiemu celem stwierdzenia jej zgod-

ności z obowiązującym prawem. 

Ad. 12 Informacja w sprawie windykacji należności powiatu i skarbu państwa przez Starostwo Powia-

towe w Rawie Mazowieckiej. 

Dyrektor Wydziału Organizacyjnego – Pan Tomasz Nowicki dokonał omówienia niniejszego punktu 

obrad. Zgodnie z zaleceniami wydanymi przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Łodzi w czerwcu 

2024 roku zlecono firmie Aesco Group Sp. z o.o. wykonanie audytu w Starostwie Powiatowym w Rawie 

Mazowieckiej w zakresie spraw związanych z windykacją należności podatkowych powiatu i skarbu 

państwa. Audyt przeprowadził uprawniony audytor Pan Tomasz Dygała, który wydał ocenę negatywną, 

stwierdzając, że w obszarze objętym audytem nie funkcjonowała w Starostwie Powiatowym w Rawie 

Mazowieckiej adekwatna, skuteczna i efektywna kontrola zarządcza, a także zalecił podjęcie niezwłocz-

nych działań. Starosta Rawski wraz z Zarządem Powiatu Rawskiego zdecydowali o niezwłocznym pod-

jęciu działań organizacyjnych, które zmierzałyby do naprawienia tego stanu rzeczy. Przeprowadzenie 

windykacji zostało powierzone Pani Marzenie Pakule – Starszemu Inspektorowi w Wydziale Organiza-

cyjnym. Działania z zakresu egzekucji sądowej powierzono radcy prawnemu, który z pomocą pracow-

nika biurowego dokonał uporządkowania akt spraw (wiele z nich uległo przedawnieniu). Powtórzenie 

audytu jest planowane w roku bieżącym. 

Dyrektor przedstawił następujące dane dot. należności za okres 2021-2023, do których nie podjęto czyn-

ności egzekucji administracyjnej: 

• 328 – liczba spraw; 

• 215 452 zł – łączna kwota należności; 

• 318 – liczba wystawionych tytułów wykonawczych; 

• 178 – liczba zakończonych egzekucji; 

• 140 – liczba spraw w toku; 

• 10 – liczba spraw, w których nie podjęto jeszcze egzekucji; 

• 42 134,90 zł + odsetki – łączna kwota wyegzekwowanych środków. 
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Ponad to, Pan Nowicki poinformował, iż kolejne należności systematycznie spływają od komorników 

lub osób, które mają zadłużenie w stosunku do powiatu. Wskazane powyżej należności dot. usunięcia 

i przechowywania pojazdu; niezgłoszenia zbycia pojazdu oraz zajęcia pasa drogi powiatowej. 

Dane dot. egzekucji administracyjnej i sądowej prowadzonej przez radców prawnych dot. skarbu pań-

stwa: 

• 34 – liczba spraw w toku; 

• 102 803,92 zł – łączna kwota dot. spraw w toku; 

• 29 – liczba spraw prawomocnie zasądzonych, ale niewyegzekwowanych (tytuł wykonawczy 

aktualny); 

• 92 914,11 zł – łączna kwota dot. spraw prawomocnie zasądzonych, ale niewyegzekwowanych; 

• 39 – liczba spraw przedawnionych; 

• 90 269,54 zł – łączna kwota dot. spraw przedawnionych. 

Dane dot. egzekucji administracyjnej i sądowej prowadzonej przez radców prawnych dot. powiatu: 

• 11 – liczba spraw w toku; 

• 103 011,22 zł – łączna kwota dot. spraw w toku; 

• 7 – liczba spraw zakończonych ze względu na zgon dłużnika lub umorzenie przez urząd skar-

bowy; 

• 103 947,49 zł – łączna kwota dot. spraw zakończonych (zgon lub umorzenie przez US); 

• 10 – liczba spraw przedawnionych; 

• 77 148,15 zł – łączna kwota dot. spraw przedawnionych. 

Kończąc swoją wypowiedź Dyrektor wyraził nadzieję, iż dzięki zmianom organizacyjnym, które pole-

gały przede wszystkim na ustanowieniu właściwej kontroli zarządczej, egzekucja należności skarbu 

państwa oraz dochodów powiatu będzie dobrze funkcjonować również w dłuższej perspektywie. 

Wicestarosta – Pani Justyna Walczak zadała pytanie, z jakiego powodu egzekucja należności nie była 

wcześniej prowadzona. 

Radny Tomasz Góraj odpowiedział, że nie zgadza się z wypowiedzią Dyrektora Wydziału Organizacyj-

nego, iż egzekucja administracyjna nie była prowadzona. Zdaniem Pana Tomasza Góraja egzekucja 

administracyjna była częściowo prowadzona. Dodatkowo, radny oznajmił, iż w jego ocenie głównym 

problemem były zapisy w regulaminie organizacyjnym, który umiejscawia egzekucję administracyjną 

w Wydziale Organizacyjnym, a nie w Wydziale Finansów i Budżetów, co zdaniem Pana Tomasza Gó-

raja jest błędem. Kończąc swoją wypowiedź, radny zwrócił się do pozostałych radnych z informacją, że 

dzięki nim nie zdążył wprowadzić zmian w Regulaminie Organizacyjnym podczas piastowania stano-

wiska starosty. 

Przewodniczący poprosił radnego Tomasza Góraja o wyjaśnienie ostatniej części jego wypowiedzi. 

Radny Tomasz Góraj wyjaśnił, że był Starostą Rawskim jedynie przez okres 3 miesięcy. 

Przewodniczący zadał radnemu Tomaszowi Górajowi pytanie, przez jaki okres zajmował stanowisko 

Sekretarza Powiatu Rawskiego. 

Radny Tomasz Góraj odpowiedział, że ten okres to 3 lata. 

Wicestarosta oznajmiła, że nie zgadza się z ostatnią częścią wypowiedzi radnego Tomasza Góraja, 

a także wskazała, że to wyborcy zadecydowali. 

Radny Tomasz Góraj oznajmił, iż zadecydowała większość głosujących radnych. 

Dyrektor Wydziału Organizacyjnego zaznaczył, iż do Wydziału Finansów i Budżetu należą sprawy 

księgowe (przyjmowanie i realizacja płatności). Pan Nowicki oznajmił, że nie spotkał się z sytuacją 

prowadzenia windykacji administracyjnej lub sądowej wyłącznie przez wydział finansowy, ponieważ 

tego typu działania wiążą się z obsługą prawną, która zazwyczaj realizowana jest przez wydziały orga-

nizacyjne lub przez wyodrębnione komórki obsługi prawnej. Rola wydziału finansowego w przedmio-

towych działaniach nie jest rolą wyłączną. 

Radny Tomasz Góraj poinformował, iż analizował zapisy kilku regulaminów organizacyjnych innych 

urzędów i jego zdaniem windykacja należności powinna być prowadzona przez wydział finansowy. 
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Radny Tomasz Góraj w swojej wypowiedzi docenił zachęcenie pracowników do rozpoczęcia działań 

windykacyjnych. 

Radny Krzysztof Starczewski w swojej wypowiedzi również dokonał pochwały rozpoczęcia działań 

windykacyjnych. 

Radny Tomasz Góraj zwrócił uwagę, iż największą liczbę spraw windykacyjnych stanowiły sprawy 

związane z nieprzerejestrowaniem albo niezgłoszeniem zbycia pojazdu w terminie. Okres tych spraw 

był wydłużony w czasie pandemii. Po upływie terminu, urząd wystawia decyzję o nałożeniu kary. Pan 

Tomasz Góraj poinformował, że najniższa wysokość kary nakładanej przez starostę za niedopełnienie 

wskazanych obowiązków wynosiła wówczas 200 zł. W ocenie radnego doszło do kilkuset takich przy-

padków. 

Dyrektor Wydziału Organizacyjnego przytoczył zapis z audytu, w którym stwierdzono, że z przepro-

wadzonych wywiadów wynika brak podejścia całościowego do obszaru windykacji należności – odpo-

wiedzialność za proces jest rozmyta. Część działań takich jak monitoring spłat prowadzona była w Wy-

dziale Finansów i Budżetu, a część w Wydziale Organizacyjnym. Monitoring w Wydziale Finansów 

i Budżetu był prowadzony na własną rękę przez pracowników odpowiedzialnych za poszczególne ob-

szary, co oznacza, że nie był koordynowany. Raz na kwartał prowadzony był przegląd i wówczas wy-

stawiane były upomnienia bądź wezwania do zapłaty. Zdaniem Pana Tomasza Nowickiego oznacza to, 

że starostwo udzielało odroczonego kredytu (w niektórych przypadkach dziewięćdziesięciodniowego). 

Dodatkowo, w przeprowadzonym audycie (stan na czerwiec 2024 r.) podkreślono, że w pierwszej po-

łowie 2024 roku w Wydziale Organizacyjnym nie była prowadzona żadna windykacja. 

Radny Marek Szcześniak opuścił obrady XVII sesji Rady Powiatu Rawskiego o godz. 11:25 po uspra-

wiedliwieniu się u Przewodniczącego. 

Starosta podziękował Wydziałowi Organizacyjnemu, w tym szczególne podziękowania skierował do 

Pani Marzeny Pakuły – Starszego Inspektora w Wydziale Organizacyjnym oraz Pana Mateusza Wydry 

– Radcy Prawnego za kompleksową realizację działań windykacyjnych, a także nadrabianie wielolet-

nich zaniedbań w tym zakresie. Pan Adrian Galach poinformował, iż, obowiązek windykacji należności 

zarówno powiatu, jak i skarbu państwa na Starostwo Powiatowe nakłada m.in. ustawa o finansach pu-

blicznych oraz inne szczegółowe rozporządzenia. Urząd administracji publicznej jest zobowiązany do 

egzekucji takich środków. Starosta zwrócił uwagę na kilkuletnie zaniedbania w tym obszarze. Pan Ad-

rian Galach wspomniał również o kwestii zmiany regulaminu organizacyjnego. Starosta poinformował, 

że w najbliższym czasie powinno zostać przekazane wystąpienie pokontrolne Regionalnej Izby Obra-

chunkowej (kontrola dotyczyła lat: 2022, 2023 i pierwszej połowy 2024 roku). Pan Adrian Galach 

w swojej wypowiedzi ponownie podziękował pracownikom, a także podkreślił ogrom włożonej pracy 

w postaci m.in. zgromadzenia i uporządkowania dokumentacji, ponieważ dokumenty nie były przecho-

wywane w jednym pomieszczeniu, a akta nie były ułożone chronologicznie. Dodatkowo Starosta poin-

formował, iż zwrócił uwagę pracownikom, aby działania windykacyjne były prowadzone w sposób ja-

sny, klarowny i przejrzysty przy jednoczesnym spełnieniu wymogów ustawodawcy. 

Przewodniczący w swojej wypowiedzi wyraził żal nad kwestią środków, które nie mogą zostać odzy-

skane z powodu przedawnienia wielu spraw. Jednocześnie, wyraził nadzieję, iż w związku z zaistnia-

łymi zaniedbaniami zostaną poczynione dalsze kroki. Dodatkowo, Pan Zbigniew Sienkiewicz w nawią-

zaniu do wcześniejszych wypowiedzi oznajmił, iż zachęcanie pracowników oraz organizacja pracy zaw-

sze jest obowiązkiem kierownika. 

Radny Jarosław Uchman podsumował, iż od 2021 roku przez Starostwo Powiatowe nie były prowa-

dzone działania windykacyjne, co doprowadziło do strat w wysokości niemal 300 tys. zł. Pan Jarosław 

Uchman podkreślił, że odpowiedzialność spoczywa na ówczesnym Zarządzie Powiatu i Staroście. Do-

datkowo, radny wyraził aprobatę dotyczącą rozpoczęcia działań naprawczych w kwestii windykacji 

i budżetu powiatu. Pan Jarosław Uchman przytoczył w swojej wypowiedzi sprawę dot. wydzierżawienia 

Szpitala Św. Ducha w Rawie Mazowieckiej firmie AMG Centrum Medyczne Sp. z o. o., która zdaniem 

radnego była stratą finansową Powiatu Rawskiego (zbyt niska stawka). Dodatkowo, radny Jarosław 

Uchman wyraził swoje zdziwienie faktem, iż niniejszy punkt obrad znajduje się w końcowej części 
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posiedzenia, ponieważ w opinii radnego jest to istotna informacja o działaniach, które są w konsekwen-

cji korzyścią ekonomiczno-finansową dla powiatu. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu – Pan Henryk Majewski odniósł się do słów radnego Jarosława 

Uchmana w sprawie weksla dot. firmy AMG Centrum Medyczne Sp. z o. o. informując, iż weksel opie-

wał na 5 mln zł – był zabezpieczony i ówczesne władze posiadały wybór zawarcia ugody lub podjęcia 

drogi sądowej. Zdaniem Pana Henryka Majewskiego podjęcie drogi sądowej i niepodpisanie ugody 

wiązałoby się z nieotrzymaniem 4 mln zł, które zostały przeznaczone na inwestycję budynku rezonansu 

magnetycznego oraz spłatę zadłużenia szpitala w wys. 2 mln zł. Wiceprzewodniczący zadał pytanie, 

czy dodatkowy 1 mln zł, który można było uzyskać w wyniku postępowania sądowego byłby wart pod-

jęcia ryzyka mając na uwadze, że firma ostatecznie upadła. Dodatkowo, radny zadał pytanie Dyrekto-

rowi Wydziału Organizacyjnego w związku z prowadzonymi działaniami windykacyjnymi, jak wzrosło 

zatrudnienie w Starostwie Powiatowym w Rawie Mazowieckiej i jakie wynikają z niego koszty. 

Przewodniczący w pierwszej kolejności udzielił głosu Staroście. 

Starosta sprostował informacje dot. weksla: 

• 5 milionów zł wraz z odsetkami – wartość weksla; 

• wskazane środki były zabezpieczone w depozycie sądowym; 

• właścicielem zobowiązanym do zapłaty należności na rzecz Powiatu Rawskiego było Centrum 

Dializa Sp. z o. o., która przekształciła się w Szpitale Polskie Sp. z o. o. (obecnie dzierżawca 

szpitala w Łasku). 

Pan Adrian Galach zaapelował o niepowielanie informacji o upadku spółki oraz informacji, że należne 

środki byłyby nie do odzyskania, ponieważ dłużnikiem nie była wspomniana przez Wiceprzewodniczą-

cego AMG Centrum Medyczne Sp. z o. o. i zgodnie z obecną wiedzą Starosty środki były windykowane 

z kontroli z kontraktu z NFZ, które zostały zgromadzone w depozycie sądowym i oczekiwały na roz-

strzygnięcie. Zdaniem Pana Adriana Galacha powiat odzyskałby należne środki wraz z odsetkami, które 

łącznie przekroczyłyby 1 mln zł, o którym wspomniał radny Henryk Majewski. Starosta nadmienił, iż 

ówczesne organy powiatu, tj. Rada Powiatu Rawskiego i Zarząd Powiatu Rawskiego podjęły decyzję 

o zawarciu ugody przy sprzeciwie ówczesnej opozycji, czyli Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości. 

Pan Adrian Galach podsumował swoją wypowiedź, a także poinformował, iż obecnie toczą się postę-

powania sądowe w sprawie odzyskania środków przez powiat rawski oraz szpital. Starosta wyraził na-

dzieję na odzyskanie tych środków finansowych na rzecz powiatu i jego mieszkańców. 

Skarbnik wyjaśnił, iż pion finansowy w urzędzie administracji publicznej nie zajmuje i nie powinien 

zajmować się działalnością merytoryczną w kwestii windykacji należności. Dodatkowo, Pan Arkadiusz 

Gajewski podkreślił, iż windykacja należności jest niezwykle istotną sprawą. 

Przewodniczący podziękował za wyjaśnienie. 

Radny Tomasz Góraj wyjaśnił, iż w swoich poprzednich wypowiedziach zaaprobował działania windy-

kacyjne podjęte przez starostwo. Pan Tomasz Góraj nadmienił, iż w jego ocenie sprawy z 2021 roku nie 

powinny ulec przedawnieniu, a środki omawiane w niniejszym punkcie obrad powinny być możliwe 

w większości do odzyskania. 

Radny Jerzy Cybulski zadał pytanie, czy stworzenie 8 nowych etatów dyrektorskich i kierowniczych 

w powiecie rawskim jest niezbędne do naprawy finansów i prowadzenia windykacji oraz czy powiat na 

to stać. 

Przewodniczący skierował pytanie do Dyrektora Wydziału Organizacyjnego, czy windykacja w obsza-

rze należności dla skarbu państwa również nie była prowadzona. 

Dyrektor potwierdził, iż windykacja w obszarze należności dla skarbu państwa nie była prowadzona, 

a w tabeli wskazano należności z tego tytułu. Odnosząc się do słów radnego Tomasza Góraja, Pan To-

masz Nowicki poinformował, że  przeprowadzony w połowie ubiegłego roku audyt obejmował całość 

należności bez wskazania terminu pierwotnego. W przypadku należności okresowych przedawnienie 

jest liczone od należności za dany okres, tj. windykacja jest prowadzona w stosunku do każdej raty lub 

płatności odrębnie i okres przedawnienia biegnie odrębnie. W związku z tym, pomimo, iż audyt obej-

mował lata 2021-2024, to dotyczył należności ogółem i wiele z tych należności uległo przedawnieniu, 
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ponieważ ich termin płatności przypadał wcześniej. W wyniku rozpoczęcia w latach wcześniejszych 

procesu windykacji, a następnie jego nieukończenia, doszło do przedawnienia w przypadku części na-

leżności. 

Wiceprzewodniczący zadał pytanie Staroście odnoszące się do jego wcześniejszych wypowiedzi, z ja-

kiego tytułu oraz w jakiej wysokości należności na rzecz szpitala są możliwe do odzyskania. 

Starosta odpowiedział, iż wskazane przez niego wcześniej dane były jedynie przywołane z pamięci, 

a dokładne kwoty mogą zostać zweryfikowane w Wydziale Polityki Społecznej. Pan Adrian Galach 

poinformował, że należności dla szpitala oraz powiatu to m.in. środki z tytułu: kary za niewykonanie 

umowy dzierżawy zapisanej bezpośrednio w umowie; termomodernizacji, która została zrealizowana 

(spółka nie rozliczyła się z powiatem) oraz pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 

Radna Małgorzata Przyborek opuściła obrady XVII sesji Rady Powiatu Rawskiego o godz. 11:49 po 

usprawiedliwieniu się u Przewodniczącego. 

Starosta odniósł się do pytania zadanego przez radnego Jerzego Cybulskiego dot. nowych etatów 

w Starostwie Powiatowym w Rawie Mazowieckiej informując, iż stanowisko kierownika Biura Zarządu 

i Rady powstało w ramach zmiany struktury organizacyjnej w zamian za istniejące wcześniej stanowi-

sko kierownika Biura Rady – w związku ze zmianą nazwy traktowane jest jako nowe stanowisko. Do-

datkowo, Pan Adrian Galach oznajmił, że wszystkie zmiany organizacyjne prowadzą do zwiększenia 

efektywności działania. Starosta poinformował, iż stanem zastanym w jednostce był brak zastępowal-

ności stanowisk (podczas nieobecności pracownika sprawy przez tę osobę prowadzone nie były konty-

nuowane). Pan Adrian Galach wyjaśnił, że zmiany organizacyjne mają na celu również wzmocnienie 

kontroli zarządczej, które w swoich poglądach wyrażali również audytorzy i Regionalna Izba Obrachun-

kowa. Starosta przytoczył notatkę służbową sporządzoną przez byłego kierownika Biura Rady w dniu 

23 maja 2024 r., która stanowi, iż powodem nieterminowego sporządzenia protokołów z posiedzeń Za-

rządu Powiatu VI kadencji były przede wszystkim nagły wzrost liczby spraw wymagających natych-

miastowego działania, które przy ograniczeniach kadrowych i stanie osobowym w Biurze Rady – jedna 

osoba – w połączeniu z niedoświadczeniem kierownika jako nowego pracownika doprowadziły do spię-

trzenia spraw i wybiórczego sporządzania protokołów. Pan Adrian Galach dodał, iż w jego ocenie wska-

zany pracownik był zobowiązany do wykonywania czynności promocyjnych, ponieważ okres od 

20 lipca 2023 roku do 30 listopada 2023 roku (nieterminowe sporządzanie protokołów) był okresem 

kampanii wyborczej do parlamentu. Starosta uzasadnił powstanie Oddziału Promocji, Kultury i Sportu 

w ramach struktury Wydziału Polityki Społecznej. Poinformował, również o tym, iż w kwestii środków 

trwałych występują zaniedbania – stan faktyczny nie zgadza się ze stanem wynikającym z dokumentów. 

Starosta oznajmił, że temat tej debaty będzie przeniesiony na czas późniejszy po otrzymaniu wystąpienia 

pokontrolnego. 

Dyrektor Wydziału Organizacyjnego uzupełnił wypowiedź Starosty podając przykłady zaniedbań orga-

nizacyjnych i braku właściwej procedury przydziału zadań: 

• brak kontroli wykonania umowy na zarządzanie nieruchomościami mieszkaniowymi przez raw-

ski TBS; 

• nieporządek panujący w środkach trwałych (w szczególności w tzw. pozostałych środkach trwa-

łych) oraz zaniedbania dotyczące procesu likwidacji środków trwałych. 

Pan Tomasz Nowicki dodał, iż za prowadzenie ewidencji środków trwałych była odpowiedzialna osoba 

całkowicie do tego nieprzygotowana, która nie miała nad sobą sprawowanego żadnego nadzoru. Dyrek-

tor nadmienił również, że brakuje dokumentów (m.in. dot. likwidacji środków trwałych o wartości księ-

gowej kilku tys. zł), zapisów w ewidencjach, a część zlikwidowanych środków trwałych nadal funkcjo-

nuje na terenie starostwa. Pan Tomasz Nowicki poinformował, iż obecnie prowadzone są działania wy-

jaśniające stan zastany. 

Dyrektor oznajmił, że właściwy i prawidłowy podział zadań oraz podział odpowiedzialności na poszcze-

gólne stanowiska może wiązać się z koniecznością zatrudnienia dodatkowych specjalistów, ale dzięki 

temu zadania stają się rozliczalne, a osoby mogą ponosić realną odpowiedzialność za ich wykonanie. 

Dodatkowo wspomniał, iż pamięta czasy, kiedy w starostwie pracowało ponad 140 osób, przy znacznie 
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niższym budżecie niż obecnie – zadań nie ubyło, budżet wzrósł wielokrotnie. Zdaniem Pana Tomasza 

Nowickiego, jeżeli efekty będą prawidłowe oraz uda się uprzątnąć zastany nieporządek, to zarząd po-

wiatu będzie mógł być wyłącznie chwalony za to, że zainterweniował w sposób skuteczny. 

Radny Jerzy Cybulski w nawiązaniu do wcześniej zadanego przez siebie pytania dodał, iż pół roku temu 

wnioskując o tłuczeń na drogę powiatową dla mieszkańców, gdzie koszt tłucznia to 5-8 tys. zł otrzymał 

odpowiedź, że powiatu na to nie stać. Natomiast, obecnie powiat jest stać na 7 lub 8 nowych etatów 

dyrektorskich i kierowniczych. 

Radny Krzysztof Starczewski poinformował, iż jest zdziwiony, że audytor wewnętrzny, do którego za-

trudnienia powiat jest zobowiązany, nie zidentyfikował wspominanych wcześniej spraw, które powinny 

być zauważone na etapie audytu wewnętrznego w ramach kontroli zarządczej. 

Wiceprzewodniczący poinformował, iż oczekuje podania przez Starostę dokładnej kwoty, o jakiej od-

zyskanie stara się starostwo (należności dla powiatu i szpitala). Pan Henryk Majewski wyraził nadzieję 

na otrzymanie takiej informacji w najbliższym czasie. 

Starosta odpowiedział, że taka informacja zostanie przygotowana. 

Pan Adrian Galach odniósł się do wypowiedzi radnego Krzysztofa Starczewskiego informując, iż Za-

rząd Powiatu VI kadencji podpisał umowę z Aesco Group Sp. z o.o., która do tej pory świadczy usługi 

audytorskie dla Starostwa Powiatowego w Rawie Mazowieckiej. Stanowisko audytora wewnętrznego 

nie było obsadzone i na chwilę obecną również nie jest obsadzone. 

Dyrektor Wydziału Organizacyjnego poinformował, że zgodnie z obowiązującym prawem starostwo 

nie jest zobowiązane do posiadania audytora wewnętrznego. 

Radny Krzysztof Starczewski zadał pytanie, czy we wcześniejszych audytach były zawarte spostrzeże-

nia dotyczące windykacji należności na rzecz powiatu i skarbu państwa. 

Dyrektor Wydziału Organizacyjnego poinformował, że Zarząd Powiatu VI kadencji nie zlecił tego typu 

audytów. Zarząd Powiatu VII kadencji (obecny) zlecił audyt wewnętrzny w tym zakresie. 

Starosta poinformował, że wykonany w 2023 roku audyt dot. środków trwałych w pierwszej wersji miał 

wynik negatywny, a następnie neutralny. Pan Adrian Galach oznajmił, iż ponowiono audyt po roku, 

w którego wyniku stwierdzono brak podjęcia działań w badanym zakresie. W roku bieżącym planowane 

są działania audytowe. 

Starosta odniósł się do wypowiedzi radnego Jerzego Cybulskiego dotyczącej możliwości finansowych. 

Został przyjęty nowy budżet na rok 2025, w którym środki są zapisane w poszczególne rozdziały 

i podrozdziały. W trakcie niniejszej sesji radni przegłosowali m.in. kwotę 249 tys. zł na rzecz przebu-

dowy drogi powiatowej (ul. 1 Maja), która realizowana jest wspólnie z miastem Rawa Mazowiecka. Na 

kolejnej sesji będą wprowadzane środki na przebudowę drogi Trębaczew-Broniew, na które uzyskano 

dofinansowanie rządowego funduszu dróg. 

Dyrektor Wydziału Organizacyjnego zwrócił uwagę, iż część nowych etatów powstało w związku: 

• ze zmianami organizacyjnymi (likwidacja poszczególnych komórek i tworzenie nowych na ich 

miejsce) - pozorny wzrost liczby stanowisk kierowniczych; 

• z przechodzeniem na emeryturę znacznej części kadry pracowniczej – utrzymanie ciągłości or-

ganizacyjnej wiąże się z zatrudnieniem osób, które będą się wdrażać i uczyć, aby móc konty-

nuować zadania (zatrudnienie na tzw. zakładkę). 

Pan Nowicki oznajmił, iż najprawdopodobniej po zakończeniu działań omawianych na niniejszych ob-

radach, przestanie istnieć konieczność utrzymania aktualnego stanu zatrudnienia i zaistnieje możliwość 

jego zmniejszenia w sposób naturalny, tj. po odejściu niektórych osób na emeryturę nie wystąpi ko-

nieczność zatrudnienia nowych pracowników w ich miejsce. Dyrektor nadmienił, że chaos organiza-

cyjny, wymaga znacznie więcej pracy, aby go uprzątnąć. 

Dyrektor w swojej wypowiedzi nawiązał do kontroli z archiwum państwowego przeprowadzonej w roku 

2023, której wnioski pokontrolne były porównywalnie negatywne do tych, z kontroli środków trwałych. 

Obecnie trwa realizacja zaleceń pokontrolnych w tym zakresie, w której wymagane są znaczne nakłady 
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finansowe. W ostatnim czasie doszło do awarii instalacji centralnego ogrzewania – zalane zostało jedno 

z pomieszczeń archiwów. 

Pan Tomasz Nowicki powiedział, że w przeszłości nie zadbano o zorganizowanie pomieszczeń, w któ-

rych przechowywane są akta, w sposób zgodny z wytycznymi przygotowanymi przez odpowiednie in-

stytucje i sankcjonowane odpowiednimi przepisami prawa. W związku z tym, wzrosną koszty m.in. ze 

względu na konieczność przystosowania pomieszczeń do przechowywania akt, ponieważ każda awaria, 

może skończyć się poważnym ubytkiem archiwaliów, a nawet karami nakładanymi przez instytucje 

zwierzchnie. 

Wicestarosta zadała pytanie, w jaki sposób prowadzono w latach ubiegłych politykę urlopową w staro-

stwie. Dodatkowo, Pani Justyna Walczak poinformowała, iż obecnie wielu pracowników posiada zale-

gły urlop z lat poprzednich, którego natychmiastowe wykorzystanie wiązałoby się z ustaniem pracy 

urzędu. 

Przewodniczący powiedział, iż prawo pracy jasno określa, jak powinny być wykorzystane urlopy. Pan 

Zbigniew Sienkiewicz dodał, że to kolejne zaniedbanie. 

Dyrektor Wydziału Organizacyjnego w odniesieniu do wypowiedzi Wicestarosty wskazał, że w roku 

ubiegłym wypłacone zostały w znacznej wysokości ekwiwalenty urlopowe. Pan Tomasz Nowicki dodał, 

iż obecnie nie ma możliwości wykorzystania zaległych urlopów przez wszystkich pracowników, ponie-

waż doszłoby do zaniechania realizacji zadań przez wiele komórek organizacyjnych. W związku z tym, 

ograniczenie zatrudnienia jest obecnie niemożliwe także z tego powodu. Dyrektor oznajmił, iż wskazane 

trudności są skutkiem wieloletnich zaniedbań. Pan Tomasz Nowicki dodał, że w zakresie prawa pracy 

doszło do zaniedbań nie tylko w kwestii urlopów, ale m.in. umów. 

Przewodniczący poinformował, że wkrótce powinna pojawić się opinia oraz wystąpienie pokontrolne 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Radny Tomasz Góraj zadał pytania: czy przedstawiana w niniejszym punkcie informacja mogłaby zo-

stać zamieszczona na tabletach radnych oraz ile jest przypadków osób posiadających kilkudziesięcio-

dniowy zaległy urlop. Pan Tomasz Góraj dodał, że w obecnej kadencji minął już jeden termin, do któ-

rego pracownicy powinni wykorzystać zaległy urlop z lat poprzednich (30 września). 

Przewodniczący odpowiedział, że informacja zostanie zamieszczona, a temat zaległych urlopów będzie 

omawiany w innym terminie. 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy. 

Obrady Rady Powiatu Rawskiego zostały wznowione o godz. 12:29. 

Ad. 13 Wnioski i oświadczenia Radnych. 

W tym punkcie nikt nie zabrał głosu. 

Ad. 14 Sprawy różne. 

Kierownik Oddziału Promocji, Kultury i Sportu – Pan Jerzy Stępniak w imieniu Starosty, Wicestarosty 

i Zarządu Powiatu Rawskiego zaprosił radnych na wydarzenie pn. Rozruszajmy Powiat Wiosną w nie-

dzielę 23 marca 2025 r. o godz. 15:00, obejmujące pamiątkowe zdjęcie, aktywność sportową na terenie 

Zalewu Tatar oraz niespodziankę dla uczestników. Młodzieżowa Rada Powiatu Rawskiego w ramach 

swojej pierwszej aktywności po powołaniu również włączyła się w organizację wydarzenia. 

Wicestarosta zaprosiła radnych na posadzenie Zagajnika Chrobrego (1000 drzew) w ramach obchodów 

1000-lecia koronacji Bolesława Chrobrego na Króla Polski, które odbędzie się w miejscowości Podlas 

(obok najgrubszego dębu w lasach państwowych w Polsce będącego pomnikiem przyrody) we wtorek 

25 marca 2025 r. o godz. 10:00. Wydarzenie organizowane jest z inicjatywy Starostwa Powiatowego 

w Rawie Mazowieckiej i Lasów Państwowych, do którego zaproszono również Młodzieżową Radę Po-

wiatu Rawskiego. 

Przewodniczący w swoim imieniu zaprosił radnych na to wydarzenie. Pan Zbigniew Sienkiewicz dodał, 

że oprócz Młodzieżowej Rady Powiatu Rawskiego w wydarzenie zaangażowali się także uczniowie 

wszystkich szkół ponadpodstawowych z terenu powiatu. Przewodniczący poprosił, aby zebrać się przed 



14 
 

kapliczką przed godziną 10:00, a następnie wspólnie przejść do właściwego miejsca wydarzenia (kilka-

set metrów dalej). 

Przewodniczący przypomniał radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych do końca kwiet-

nia. 

Starosta zaprosił wszystkich absolwentów Liceum Ogólnokształcącego im. Marii Skłodowskiej-Curie 

w Rawie Mazowieckiej na IX Zjazd Absolwentów, który odbędzie się 20 czerwca 2025 roku (zapisy 

prowadzone są do końca marca – wszystkie informacje dostępne są na stronie szkoły). 

Radny Krzysztof Starczewski zadał pytanie Wicestaroście w celu doprecyzowania miejsca, gdzie odbę-

dzie się sadzenie Zagajnika Chrobrego. 

Wicestarosta odpowiedziała, że wspomniana przez nią lokalizacja znajduje się w tym samym miejscu 

co wspomniany wcześniej dąb o nazwie Cztery Dęby. 

Radny Tomasz Góraj w swojej wypowiedzi poruszył temat czasopisma Rawianka, które określił mia-

nem „gadzinówka” wyjaśniając, że termin ten wyraża jego stosunek do wspomnianej gazety. Pan To-

masz Góraj zadał następujące pytania: 

1) czy Rawianka jest oficjalnym czasopismem Starostwa Powiatowego w Rawie Mazowieckiej. 

Radny Tomasz Góraj dodał, że jest ono dystrybuowane w starostwie i szpitalu; 

Starosta odpowiedział, że gazeta Rawianka nie jest organem prasowym starostwa powiatowego 

oraz nie jest finansowana ze środków publicznych. Pan Adrian Galach podkreślił, że w Staro-

stwie Powiatowym w Rawie Mazowieckiej oraz instytucjach podległych znajdują się również 

inne czasopisma, m.in. Kocham Rawę oraz czasopismo wydawane przez fundację. 

2) kto jest redaktorem naczelnym czasopisma Rawianka. Radny Tomasz Góraj dodał, iż zgodnie 

z wpisem odnalezionym w Internecie, redaktorem naczelnym jest Pan Adrian Galach. 

Starosta odpowiedział, że formalnie jest właścicielem gazety jako osoba fizyczna. Czasopismo 

zostało zarejestrowane w roku 2019. Natomiast, wydawcą i redaktorem naczelnym kilku ostat-

nich numerów Rawianki jest Pan Robert Błażejewski (dane zawarte w stopce gazety). Pan Ad-

rian Galach poinformował, że podejmie działania zaktualizowania wpisów dot. czasopisma. 

Starosta zakończył wypowiedź oznajmiając, iż wskazany temat nie powinien być przedmiotem 

dyskusji na sesji Rady Powiatu, ponieważ czasopismo jest własnością prywatną, a nie organem 

prasowym starostwa, a także nie jest finansowane ze środków publicznych. 

Radny Jerzy Cybulski zadał pytanie, dlaczego pracownicy starostwa zajmują się dystrybucją gazety jeśli 

jest ona prywatna? 

Starosta odpowiedział, że to pytanie należy zadać pracownikom. 

Radna Magdalena Kieszek zwróciła się z prośbą o udostępnienie danych kontaktowych redaktora na-

czelnego czasopisma Rawianka. Pani Magdalena Klimczak zadała pytanie Staroście, czy odpowiada on 

za treść gazety. 

Starosta odpowiedział, że obecnie nie jest w stanie prowadzić działalności wydawniczej ze względu na 

brak czasu. 

Radna Magdalena Klimczak kontynuując wypowiedź zwróciła się z prośbą o zaprzestanie dystrybucji 

czasopisma w starostwie powiatowym ze względu na wątpliwości, co do zawartych w nim informacji. 

Pani Magdalena Klimczak oznajmiła, że jako radna nie wyraża zgody na takie działania. Dodatkowo, 

radna zadała pytanie Przewodniczącemu, czy dystrybuował Rawiankę na terenie szpitala. 

Przewodniczący zaprzeczył w odpowiedzi na zadane pytanie. 

Radny Stanisław Skoneczny w swojej wypowiedzi poruszył temat wolnych mediów, a także zaznaczył, 

iż czasopismo Rawianka nie jest tytułem prasowym Starostwa Powiatowego w Rawie Mazowieckiej 

i nie jest finansowane ze środków publicznych. 

Radny Stanisław Skoneczny wystąpił z wnioskiem formalnym o zakończenie dyskusji w temacie me-

diów i czasopisma Rawianka. Wniosek formalny został przyjęty w głosowaniu poprzez podniesienie 

ręki 8 głosami za oraz 5 głosami przeciw. 
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Radny Tomasz Góraj zadeklarował, iż grupa radnych wystąpi z kolejnym wnioskiem o zwołanie sesji 

na temat czasopisma Rawianka – zgodnie z odpowiedzią Wojewody Łódzkiego, w której stwierdzono, 

że sesje rady powiatu mogą być zwoływane na podstawie wniosków niezawierających projektów 

uchwał. 

Przewodniczący odpowiedział, iż do dnia 18 marca 2025 r. nie wpłynęła odpowiedź Wojewody zaadre-

sowana do Przewodniczącego Rady Powiatu Rawskiego. 

Przewodniczący poinformował, iż do końca dnia na tabletach radnych zostaną zamieszczone druki 

oświadczeń majątkowych, których wersję papierową można uzyskać również w Biurze Zarządu i Rady. 

Wiceprzewodniczący powrócił do tematu czasopisma, a także wyraził żal nad faktem przegłosowania 

wniosku formalnego radnego Stanisława Skonecznego. 

Przewodniczący poprosił o zakończenie tematu czasopisma ze względu na przyjęty przez radę wniosek 

formalny. 

Radny Krzysztof Starczewski w odniesieniu do czasopisma powołał się na art. 108 Kodeksu Wybor-

czego, który stanowi, iż zabrania się prowadzenia agitacji wyborczej na terenie urzędu administracji 

rządowej, samorządowej oraz sądu. 

Radny Jerzy Cybulski zadał pytanie, czy wspomniana przez Starostę kwota 100 mln zł w kontekście 

zadłużenia Powiatu Rawskiego jest uzasadniona. 

Starosta odpowiedział, iż temat został przedstawiony na konferencji prasowej w październiku ubiegłego 

roku. Wyjaśnił również, iż składowymi zadłużenia są m.in.: zadłużenie powiatu, kwota odroczonych 

składek za pracowników powiatowych jednostek oświatowych i wychowawczych, zobowiązania SP 

ZOZ. Pan Adrian Galach zachęcił do odsłuchania ww. konferencji prasowej. 

Radny Jerzy Cybulski powiedział, że szpital jako niezależna jednostka samodzielnie zaciąga o spłaca 

zobowiązania, więc zdaniem radnego doliczanie kwot związanych ze szpitalem do zadłużenia powiatu 

nie jest zasadne. 

Radny Krzysztof Starczewski w swojej wypowiedzi dotyczącej nagłówków w czasopiśmie zaznaczył, 

iż sprawozdania finansowe za rok 2023 są publicznie dostępne, a sytuacja praca urzędników Powiato-

wego Urzędu Pracy przedkłada się na niskie bezrobocie w powiecie rawskim. 

Starosta ponownie oznajmił, iż nie wydał ostatniego numeru czasopisma. 

Radny Stanisław Skoneczny w swojej wypowiedzi skierowanej do radnego Jerzego Cybulskiego zazna-

czył, iż zobowiązania szpitala wpływają na finanse powiatu, m.in. poprzez zastaw hipoteczny działek 

należących do starostwa. 

Wiceprzewodniczący zaapelował do Starosty o przygotowanie informacji o gruntach pozostających 

w majątku powiatu rawskiego, a także zadał Staroście następujące pytania: 

1. czy od czasu objęcia stanowiska została przygotowana dokumentacja projektowa dot. dróg 

w powiecie rawskim; 

Starosta odpowiedział, iż obecnie Wydział Infrastruktury przygotowuje dokumentację projek-

tową na budowę drogi w Wilkowicach, a także trwają rozmowy nad przygotowaniem kolejnych 

projektów. 

2. czy są zabezpieczone środki finansowe na finalizację drugiego etapu rozbudowy szpitala (od-

dział geriatrii i opieki długoterminowej). 

Starosta poinformował, że drugi etap inwestycji dobiega końca. Szczegóły przedstawił Pan 

Marcin Kos. 

Przewodniczący poinformował, że będzie zorganizowane spotkanie z przewodniczącymi rad samorzą-

dów terytorialnych oraz kierownikami jednostek samorządów terytorialnych w powiecie rawskim 

w sprawie omówienia możliwości i kwestii środków na rzecz szpitala. 

Wiceprzewodniczący zadał pytanie Wicestaroście, czy zostały podjęte działania względem dwóch bu-

dynków po kolejce wąskotorowej, które są własnością powiatu rawskiego. 
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Wicestarosta poinformowała, iż obecnie są prowadzone działania wyjaśniające (m.in. brak wykonywa-

nia przeglądu budynków) przez nową firmę, która objęła zarządzanie budynkami po RTBS. Szczegóły 

przedstawił Pan Tomasz Nowicki – Dyrektor Wydziału Organizacyjnego, który poinformował o dwóch 

odrębnych działaniach: zarządzaniu bieżącym nieruchomościami oraz inwestycji dot. budynku kolejki 

wąskotorowej. Dyrektor oznajmił, iż dotychczasowy zarządca nie przekazał dokumentacji nowemu za-

rządcy nieruchomościami. Nowy zarządca jest w kontakcie z mieszkańcami, aktualizuje dokumenty 

oraz informacje o stanie technicznym lokali. Pan Tomasz Nowicki poinformował, że będą przeprowa-

dzone audyty w obszarze nieruchomości oraz zobowiązał się do ich przedstawienia po ich zakończeniu 

na sesji rady powiatu. 

Wiceprzewodniczący zadał pytanie dotyczące podpisania umowy z firmą wykonującą drugi etap inwe-

stycji w szpitalu. Pan Henryk Majewski zarzucił, iż nie posiadano promesy inwestycyjnej, co doprowa-

dziło do złamania prawa i zagrożenia 18 mln zł dotacji. 

Pan Tomasz Nowicki odpowiedział, iż zgodnie z jego wiedzą nie doszło do zagrożenia finansowania. 

Natomiast, Dyrektor zaznaczył, iż pozostawienie pierwotnie brzmiącej umowy przygotowanej przez 

poprzednią dyrekcję Wydziału Infrastruktury mogłoby skutkować problemami z finansowaniem (kon-

sultacje z radcami prawnymi i specjalistami od pozyskiwania środków zewnętrznych). 

Radna Magdalena Klimczak zadała pytanie Staroście, czy Robert Błażejewski to pseudonim artystyczny 

Starosty biorąc pod uwagę, że z oficjalnego rejestru dzienników i czasopism wynika, iż jest redaktorem 

naczelnym. 

Starosta zaprzeczył w odpowiedzi na pytanie dot. pseudonimu artystycznego. Pan Adrian Galach po-

wtórzył, iż formalnie jest właścicielem i wydawcą czasopisma Rawianka, jednakże zmiany w rejestrach 

na obecnego redaktora i wydawcę nie zostały dokonane ze względu na brak czasu. 

Radny Jerzy Cybulski zadał pytanie Wicestaroście dot. kosztów wynajmu lokalu dla Powiatowego 

Urzędu Pracy w Rawie Mazowieckiej. 

Przewodniczący poinformował, że po otrzymaniu informacji z wyliczeniami od Dyrektor PUP będzie 

możliwość przeprowadzenia rzetelnej dyskusji na ten temat. 

Pani Bożena Woźniak – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Rawie Mazowieckiej przedstawiła 

informację dot. kosztów wynajmu, który wynosi 39,51 zł brutto za m2 (obejmuje ogrzewanie, ciepłą 

wodę i wywóz śmieci). Pani Dyrektor powiedziała, że jest to niższa stawka od tej, która obecnie jest na 

rynku. 

Przewodniczący zwrócił uwagę, iż stan techniczny budynku odbiega od standardów i wymaga remontu. 

Radna Magdalena Klimczak poinformowała, że zgodnie z informacjami uzyskanymi od Wojewody 

Łódzkiego niebawem pojawi się możliwość skorzystania z pożyczki z oprocentowaniem na poziomie 

1% przy maksymalnej liczbie 120 rat i okresem karencji 6 miesięcy. Pani Magdalena Klimczak zadała 

Staroście pytanie, czy taka pożyczka mogłaby zostać zaciągnięta przez starostwo w celu przeprowadze-

nia inwestycji wymiany nawierzchni w szkole specjalnej. 

Starosta odpowiedział, iż kwestia dot. możliwości zaciągnięcia ww. pożyczek zostanie zbadana. 

Radna Magdalena Kieszek zdała pytanie Przewodniczącemu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pro-

mocji Rady Powiatu Rawskiego – radnemu Stanisławowi Skonecznemu, czy jego zdaniem stan której-

kolwiek ze szkół może doprowadzić do depresji. 

Radny Stanisław Skoneczny poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Sporu i Promocji odwiedziła 

szkoły podlegające pod Starostwo Powiatowe w Rawie Mazowieckiej oraz zebrane zostały uwagi od 

dyrektorów placówek. Radny odpowiedział, że nie zgadza się z opinią zawartą w pytaniu, a także za-

znaczył, iż pytanie nawiązuje do czasopisma, którego temat został zamknięty. 

Radna Magdalena Kieszek zadała pytanie Staroście, czy będą kontynuowane działania likwidujące ba-

riery architektoniczne w placówkach oświatowych na ternie powiatu rawskiego. 

Starosta odpowiedział, iż kilka lat temu została powołana doraźna Komisja ds. Likwidacji Barier Archi-

tektonicznych w Jednostkach w Starostwie Powiatowym i Jednostkach Powiatu Rawskiego. Pan Adrian 

Galach dodał, że obecnie monitorowana jest kwestia możliwości pozyskania środków zewnętrznych. 
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Wicestarosta w swojej wypowiedzi zwróciła uwagę na sytuację stwarzającą zagrożenie w szkole spe-

cjalnej w postaci komina będącego w złym stanie technicznym. Pani Justyna Walczak wspomniała rów-

nież o inwestycji w szkole specjalnej. 

Radna Magdalena Kieszek zadała pytanie Staroście dotyczące interpelacji złożonej w dniu 6 marca br. 

w sprawie wniosku o dofinansowanie zadań drogowych ze środków rezerwy subwencji ogólnej na rok 

2025. 

Starosta odpowiedział, że powiat rawski wnioskował do Premiera i do Ministra Infrastruktury w sprawie 

przekazania środków z subwencji ogólnej na remont wiaduktów kolejowych znajdujących się w pasie 

magistrali kolejowej CMK (obecnie brak odpowiedzi). Pan Adrian Galach poinformował, iż odnośnie 

środków ze wskazanej rezerwy powiat rawski do 28 lutego 2025 r. nie składał wniosku o dofinansowa-

nie. Jednocześnie Starosta wskazał, że: 

• otrzymano dofinansowanie w ramach rządowego funduszu dróg na zadanie jednoroczne w postaci 

przebudowy drogi powiatowej Trębaczew-Broniew, które będzie realizowane w roku bieżącym (war-

tość projektu – 2 950 000 zł; kwota dofinansowania – 1 770 000 zł; wkład własny powiatu 1 180 000 

zł); 

• zostało zakwalifikowane wieloletnie zadanie dotyczące przebudowy drogi powiatowej Trębaczew-

Broniew (wartość projektu – 5 864 000 zł). Obecnie otrzymano dofinansowanie w wysokości 130 000 

zł (pokrycie kosztów projektu w roku bieżącym). Pan Adrian Galach poinformował, iż nie została stwo-

rzona lista rezerwowa zadań. Natomiast, powiat rawski wystąpił z gotowością na podpisanie umowy 

i obecnie oczekuje na deklarację ze strony Urzędu Wojewódzkiego; 

• złożono wniosek o modernizację drogi powiatowej Rossocha-Zuski przez miejscowość Jelitów (drogi 

dojazdowe) – wartość projektu to ponad 850 000 zł. Powiat rawski wnioskuje o kwotę dofinansowania 

ponad 500 000 zł; 

• na obecnej sesji zostały przesunięte środki na modernizację drogi powiatowej ul. Księże Domki. Mia-

sto uzyskało dofinansowanie Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na drogę powiatową. Zgodnie z po-

rozumieniem zawartym z Urzędem Miasta inwestycja finansowana jest w wys. 250 000 zł zarówno 

przez Miasto Rawa Mazowiecka oraz Powiat Rawski; 

• obecnie powiat rawski oczekuje odpowiedzi w sprawie wiaduktów – skierowanie środków z rezerwy 

ogólnej. 

Radna Magdalena Kieszek zadała Staroście pytanie, dlaczego nie złożono wniosku o dofinansowanie 

z subwencji ogólnej na rok 2025. 

Starosta odpowiedział, iż wymieniona w poprzedniej wypowiedzi liczba inwestycji i ich wartość jest 

możliwa do realizacji w roku bieżącym. Pan Adrian Galach zaznaczył, że istnieje wysokie prawdopo-

dobieństwo konieczności zwiększenia środków na remont starej części szpitala w kwocie rzędu kilku 

milionów złotych. Starosta oznajmił również, iż rolą władz powiatowych jest racjonalne gospodarowa-

nie środkami, a sfinalizowanie inwestycji szpitalnej jest priorytetem dla Zarządu Powiatu Rawskiego. 

Starosta odniósł się również do tematu wcześniej wspomnianych inwestycji drogowych w powiecie 

rawskim. 

Radna Magdalena Kieszek zadała Staroście pytanie, czy podjął próbę rozmów na temat dofinansowania 

i partycypowania w kosztach z wójtami i burmistrzami? 

Starosta odpowiedział, iż były prowadzone rozmowy z przedstawicielami Gminy Sadkowice oraz Bur-

mistrzem Miasta i Gminy Biała Rawska. Pan Adrian Galach zwrócił uwagę na zmiany w zaistniałe 

w proporcjach udzielanych dofinansowań (w poprzednich latach 80-95%, obecnie 60%). 

Radny Jarosław Uchman złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji w niniejszym punkcie, które 

jednocześnie zakończy XVII sesję Rady Powiatu Rawskiego. Wniosek formalny został przyjęty 8 gło-

sami za. 

Ad. 15 Wobec wyczerpania przyjętego porządku obrad, Pan Zbigniew Sienkiewicz – Przewodniczący 

Rady Powiatu Rawskiego o godz. 13:44 dokonał zamknięcia obrad XVII sesji Rady Powiatu Raw-

skiego. 
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Integralną część protokołu stanowi nagranie sesji: 

 
https://transmisjaobrad.info/videos/22106/xvii-sesja-rady-powiatu-rawskiego-vii-kadencji-z-dnia-19032025 
 

 

W załączeniu: 
• UCHWAŁA NR XVII/81/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO W RAWIE MAZOWIECKIEJ z dnia 

19 marca 2025 r. w sprawie zmian budżetu roku 2025 

• Imienny wykaz głosowań Radnych Rady Powiatu Rawskiego VII Kadencji - UCHWAŁA NR 

XVII/81/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO 

• UCHWAŁA NR XVII/82/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO W RAWIE MAZOWIECKIEJ z dnia 

19 marca 2025 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Rawskiego na lata 2025 

- 2039 

• Imienny wykaz głosowań Radnych Rady Powiatu Rawskiego VII Kadencji - UCHWAŁA NR 

XVII/82/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO 

• UCHWAŁA NR XVII/83/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO W RAWIE MAZOWIECKIEJ z dnia 

19 marca 2025 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Powiatu Rawskiego 

w Związku Powiatów Województwa Łódzkiego 

• Imienny wykaz głosowań Radnych Rady Powiatu Rawskiego VII Kadencji - UCHWAŁA NR 

XVII/83/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO 

• UCHWAŁA NR XVII/84/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO W RAWIE MAZOWIECKIEJ z dnia 

19 marca 2025 r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne obciążenie nieruchomości stanowiącej wła-

sność Powiatu Rawskiego służebnością przesyłu 

• Imienny wykaz głosowań Radnych Rady Powiatu Rawskiego VII Kadencji - UCHWAŁA NR 

XVII/84/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO 

• UCHWAŁA NR XVII/85/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO W RAWIE MAZOWIECKIEJ z dnia 

19 marca 2025 r. w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Powiatu Rawskiego 

• Imienny wykaz głosowań Radnych Rady Powiatu Rawskiego VII Kadencji - UCHWAŁA NR 

XVII/85/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO 

• UCHWAŁA NR XVII/86/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO W RAWIE MAZOWIECKIEJ z dnia 

19 marca 2025 r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych w zakresie Budżetu 

Obywatelskiego Powiatu Rawskiego w roku 2025 

• Imienny wykaz głosowań Radnych Rady Powiatu Rawskiego VII Kadencji - UCHWAŁA NR 

XVII/86/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO 

• UCHWAŁA NR XVII/87/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO W RAWIE MAZOWIECKIEJ z dnia 

19 marca 2025 r. w sprawie określenia zadań związanych z rehabilitacją zawodową i społeczną osób 

niepełnosprawnych oraz wysokości środków finansowych otrzymanych z Państwowego Funduszu Reha-

bilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań w 2025 r. 

• Imienny wykaz głosowań Radnych Rady Powiatu Rawskiego VII Kadencji - UCHWAŁA NR 

XVII/87/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO 

• UCHWAŁA NR XVII/88/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO W RAWIE MAZOWIECKIEJ z dnia 

19 marca 2025 r. w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie środków Państwowego Funduszu Reha-

bilitacji Osób Niepełnosprawnych na niezbędną wymianę zużytego wyposażenia warsztatu terapii zaję-

ciowej lub jego dodatkowe wyposażenie 

• Imienny wykaz głosowań Radnych Rady Powiatu Rawskiego VII Kadencji - UCHWAŁA NR 

XVII/88/2025 RADY POWIATU RAWSKIEGO 

 
 
Sporządziła: Wiktoria Wojda 
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